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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Šojdrová chce zpřísnit evidenci psů, s
předložením zákona počká

Návrh zákona, který by měl zpřísnit evidenci psů a rozšířit ji třeba o informaci, zda zvíře někoho
pokousalo, už poslankyně Michaela Šojdrová (KDU-ČSL) připravila. ČTK dnes řekla, že ho zatím
předkládat nebude, protože někteří poslanci k němu mají výhrady, obávají se třeba růstu byrokracie.
Čeká tedy, že jí navrhnou, jak problém řešit jinak. Donekonečna ale čekat nechce. "Obávám se, že
moc nového se nevymyslí," řekla.

    "Mně se zdálo, že můj návrh není tak špatný a že by se s ním dalo pracovat, tak jsem jim dala čas,
aby to zvážili," uvedla.

    Debata o tom, zda nějak regulovat chov psů se rozproudí vždy poté, co nějaký napadne a zraní
člověka. Nejen chovatelé ale mají pochybnosti o tom, zda je vhodné přijímat kvůli tomu zvláštní
zákon, upozorňují také na to, že je obtížné vymezit, jaké plemeno je bojové. Některé země již chov
bojových psích plemen zakázaly, jiné se ho snaží co nejvíce omezit, ať už vysokými pokutami nebo
trestem vězení pro majitele v případě napadení člověka psem.

    Šojdrová uvedla, že její návrh by se vztahoval na všechny psy bez rozdílu rasy a měl by působit
spíš preventivně, aby si každý uvědomil, že je za své zvíře plně zodpovědný. V evidenci by podle
ní bylo uvedeno, jaké je pes rasy, zda už někoho pokousal, zda je označen čipem nebo tetováním a
proti čemu byl očkován. Obec by podle ní mohla rozhodnout, že pes, který už někoho napadl, by se
směl pohybovat třeba jen na vodítku.

    "Nejsem tak naivní, abych si myslela, že když se napíše zákon, tak se okamžitě vyřeší problémy. Je
to ale preventivní věc," dodala. Dnes podle ní žádný zákon pravidla evidence psů neupravuje a každá
obec to pak dělá jinak.
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